



## ✠ يونان النبي والخدمة ✠

في هذا الشهر تحتفل الكنيسة بصوم يونان لمدة ثلاثة أيام ، وبهذه المناسبة نريد أن نتكلم عن الخدمة في حياة يونان.

**القداسات :**  
الأحد : 08:30 - 6:00 ص  
8:30 - 11:30 ص  
الأربعاء : 11:15 - 8:45 ص  
الجمعة : 10:00 - 7:30 ص  
السبت : 10:00 - 7:30 ص

**الاجتماعات :**  
الثلاثاء  
7:30 - 8:30 م اجتماع الصلاة  
الإسبوعي

الأربعاء  
7:00 - 8:30 م درس الألمان  
7:00 - 8:30 م اجتماع السيدات

الجمعة  
6:30 - 8:15 م درس الكتاب  
بالانجليزية للأطفال  
7:00 - 8:00 م درس الكتاب  
بالعربية

السبت  
8:00 - 9:30 م اجتماع الشباب  
بالانجليزية  
8:00 - 9:30 م اجتماع الرجال

السبت  
4:30 - 5:00 م تسبحة عشية  
5:00 - 5:30 م عشية  
5:30 - 7:00 م مدارس الأحد  
5:30 - 7:00 م درس الكتاب  
بالعربية  
7:00 - 9:00 م تسبحة نصف  
الليل

وقد يهرب البعض مثله فهناك من يهرب من العمق ويكتفي بمستوى معين فلا يقرأ ولا يسمع ولا يبحث (شخص لا يريد أن يتعب)، وهناك من يهرب من الإعتراف بالخطأ بتقديم الأعداء والحجج ويبرر خطأه بدلا من أن يعترف ويعتذر ويصحح الخطأ.

5- الشهادة للمسيح هذا هو عمل الخادم أن يشهد للمسيح أولاً بسلوكه وثانياً بكلامه، وإن كان يونان قد شهد بكلامه لا بسلوكه ولكن كان عصيانه شاهداً للمسيح فكان هروبه في السفينة سبباً في إيمان البحارة ومن في السفينة إذ تلامسوا مع الله القوي رب السماء والأرض والبحر وآمنوا بالرب وندروا نذوراً وكذلك مع أهل نينوي قال لهم فقط كلاماً دون أن يعلمهم كيف يتوبون وماذا يفعلون لتكتب لهم النجاة من الهلاك ونادى "بَعْدَ أَرْبَعِينَ يَوْمًا تَنْقَلِبُ نَيْنَوَى. فَأَمَّنْ أَهْلُ نَيْنَوَى بِاللَّهِ وَنَادَوْا بِصَوْمٍ وَلَبِسُوا مَسْحًا مِنْ كِبِيرِهِمْ إِلَى صَغِيرِهِمْ". (يونان 3:4-5) ولكن علي كل حال نسب الرب توبة أهل نينوي إلي يونان "رَجَالُ نَيْنَوَى سَيَقُومُونَ فِي الدِّينِ مَعَ هَذَا الْجِيلِ وَيَدِينُونَهُ، لِأَنَّهُمْ تَابُوا بِمُنَادَاةِ يُونَانَ، وَهُوَ ذَا أَعْظَمَ مِنْ يُونَانَ هَهُنَا!" (مت 41:12).

1- الدعوة الله دعا يونان أن يكون خادماً.. إن الدعوة شيء هام جداً فمن يقحم نفسه في الخدمة دون دعوة يتعب في الخدمة ويُتعب من فيها. فلا يستطيع أن يتحمل الخدمة ومتاعبها ولكن من دعاه الرب يسنده ويعينه.

2- عمل محدد إن الرب عندما دعا يونان بإسمه كلفه بعمل محدد "فَمِ اذْهَبْ إِلَى نَيْنَوَى الْمَدِينَةِ الْعَظِيمَةِ وَنَادِ عَلَيْهَا، لِأَنَّهُ قَدْ صَعِدَ شَرُّهُمْ أَمَامِي" (يونان 1:2). هذا عمل مُحدد كُلَّفَ به يونان من قبل الرب. وهنا نقول إن عدم وضوح العمل المطلوب أو عدم وضوح التكليف يجعل العمل يفسل.

3- الإستجابة بعد أن دعا الرب يونان للخدمة وحدد له عمله كان رد فعل يونان هو الرفض وعدم الإستجابة لهذه الدعوة.. وهناك من يرفض الدعوة مثل يونان إما خوفاً من الفشل أو خوفاً من الشيطان وحرابه أو يبرر الرفض بأنه لا إمكانيات له.

4- الهرب كان تصرف يونان عجيباً يدل علي جهل عجيب في التعامل مع الله فكيف يهرب من الله؟ وإلي أين يهرب؟ فالرب موجود في كل مكان ولا يخلو منه مكان.

ليتنا نتعلم كيف نشهد للرب بسلوكنا فيري الناس أعمالنا الصالحة فيمجدوا أبانا الذي في السموات ولا نكون عثرة لغيرنا ويُجذّف بسببنا علي إسم الله.

اجتماع أسرة القديس يوسف النجار  
للمسنيين السبت 2 فبراير بعد  
القداس الإلهي.

### فصح يونان

الخميس 21 فبراير

القداس  
7:30 - 10:00 ص

### صوم نينوي

الإثنين ، الثلاثاء ، الأربعاء 18،19،20 فبراير

القداسات  
قداس أول 9:00 - 12:00 ص  
قداس ثاني 4:30 - 7:00 ص

### عيد

### دخول السيد المسيح للهيكل

الجمعة 15 فبراير

القداس  
7:30 - 10:00 ص

**الإعترافات :**  
الجمعة والسبت مساءً  
وعقب القداسات  
الإسبوعية.

تليفون الكنيسة : 7323321052

فاكس الكنيسة : 7323321049

موبايل : 3638 - 581 (732)

موبايل : 4831 - 601 (908)

خادماكما في الرب ...

القمص : إبرام جورجي

القفس : إبراهيم واصف



## Jonah the Prophet and Service



**During this month, the church celebrates the three-day fast of Jonah. For this reason, I wanted to take it as an opportunity to discuss the aspect of service in the life of Jonah the Prophet.**

**1- The calling** Jonah was called to serve by God. It is important to recognize that service is a calling and should not be forced. Whoever forces himself to serve without a calling will struggle in service and be a burden to those who serve with him. So, he will not be able to bear the service and its hardships. But whoever is called by God, God will help him and support him.

**2- Specified service/task** God called Jonah by name and asked him for a specific service to go to the great city of Nineveh and cry out against it due to their wickedness and ask people to repent or they will be overthrown (Jonah 1:2). This was a very specific mission that was asked of Jonah. Thus, not having a goal or specific service to focus on may cause the service to fail.

**3- Answering** After Jonah was called by God for a specific service, Jonah refused and did not want to answer this calling. There are people who refuse the calling like Jonah, either due to fear of failure, fear of war from Satan, or due to their limited abilities.

**4- The escape** Jonah's response to the calling was unusual and shows the lack of knowledge about God. Who can escape from God? Where can you escape to? God is everywhere, and no place lacks His presence. There are people who escape like Jonah, for example, there are those who escape

from spiritual growth by either not reading, listening or researching... in other words, a person who does not want to exert any effort towards spiritual growth; there are those who escape from confession and come up with many excuses of why they committed those sins instead of confessing and repenting from their sins.

**5- Evangelizing about Jesus** The main work of a servant is evangelizing about Jesus, first and most importantly through behavior, second, through words. Even though Jonah evangelized through words rather than actions, his disobedience was used for evangelizing about Jesus. His presence on the boat was the reason behind the belief of the sailors as they saw the powerful God, the Lord of the heavens, earth and water. Not only did they believe but also made vows. Jonah never taught the people how to repent or what to do so that they may be saved because all he did was cry out saying "yet forty days, and Nineveh shall be overthrown". The people of Nineveh believed in God, fasted, proclaimed a fast and put on sackcloth, from the greatest to the least of them (Jonah 3:4-5). The Lord still credited Jonah for the repentance of Nineveh as he said, "the men of Nineveh will rise up in the judgment with this generation and condemn it, because they repented at the preaching of Jonah" (Matthew 12:41).

**I hope that we may evangelize about our God most importantly through our behavior so that others may see our good works and glorify Our Father who is in the heavens. Also, that we may not be obstacles to others causing them to curse the name of God because of us instead of glorifying Him.**

**Weekly Divine Liturgies**

**Sunday:** 6:00 – 8:30 AM  
: 8:30 – 11:30 AM  
**Wed.** : 8:45–11:15 AM  
**Friday :** 7:30 – 10:00 AM  
**Sat.** : 7:30 – 10:00 AM

**Weekly Meetings**

**Tuesday**  
**7:30 - 8:30 PM Weekly Prayer**

**Wednesday**  
**7:00 - 8:30 PM Hymns class**  
**7:00 - 8:30 PM Women's Meeting**

**Friday**  
**6:30 - 8:00 PM children Bible study**  
**7:00 - 8:00 PM Bible study (Arabic)**  
**8:00 - 9:30 PM H.S. Youth Meeting**  
**8:30 - 10:00 PM Young adult fellowship meeting**  
**8:00 - 9:30 PM Men's Meeting**

**Saturday**  
**4:30 - 5:00 PM Vesper Praises**  
**5:00 - 5:30 PM Raising of Incense**  
**5:30 - 7:00 PM Sunday school**  
**5:30 - 7:00 PM Bible study (Arabic)**  
**7:00 - 9:00 PM Midnight Praises**

Fellowship of St. Joseph the Elder Saturday, Feb. 2<sup>nd</sup> after the Liturgy.

**CONFESSIONS :**  
**Friday & Saturday Evening & after weekly Liturgies.**

**Presentation of the Lord Christ in the Temple**  
**Friday, February 15th**

**Liturgy**  
**7:30 AM to 10AM**

**The fast of Nineveh**  
**Monday, Tuesday, and Wednesday**  
**(February 18th, 19th and 20th)**

**1st Liturgy: 9AM to 12 PM**  
**2nd Liturgy: 4:30 PM to 7 PM**

**Jonah's Passover**

**Liturgy**  
**Thursday, February 21st**  
**from 7:30 AM to 10 AM**

**Servants of the Lord ...**

<b>Fr. Abraam Georgy</b>	<b>Cell No. : (732) 581 - 3638</b>	<b>Church Tel : (732) 332-1052</b>
<b>Fr. Abraham Wassef</b>	<b>Cell No. : (908) 601 - 4831</b>	<b>Church Fax : (732) 332-1049</b>